

朝陽科技大學 097學年度第1學期教學大綱

Practicum in Early Childhood Education and Care (I) 嬰幼兒教保實習(一)

當期課號	2378	Course Number	2378
授課教師	張玉雪	Instructor	Chang, Yu Hsueh
中文課名	嬰幼兒教保實習(一)	Course Name	Practicum in Early Childhood Education and Care (I)
開課單位	幼兒保育系(四日)三A	Department	
修習別	必修	Required/Elective	Required
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程透過實際的參觀、課堂上的討論及心得分享，幫助同學充實幼教知識，熟悉職場上所需之技能，體認專業職責與倫理、啟發專業志趣	Objectives	The course helps students enrich their knowledge about early childhood education, sharpen their skills in early child care, and cultivate their professionalism and ethics as a professional in early childhood education, through visits to early childhood education and care programs, group discussion, and experience sharing.
教材	林文寶 (2005) 兒童文學 台北：五南圖書公司 林敏宜 (2004) 圖畫書的欣賞與應用 台北：心理出版 ※參考書籍 鄭瑞菁(2005)幼兒文學 台北:心理出版	Teaching Materials	Wen Bao ,Lin The Children's Literature Taipei : Wunanbooks Min Yi ,Lin The Appreciation and Application of Picture Books Taipei : Psychology Press
成績評量方式	一平時成績10% 二分組創作與演示30% 三個人作業 30% 四期末考30%	Grading	(1.) Academic Achievement(including attendance, absence, and discussing in class)10% (2.) The Designing for Lesson Plan30% (3.) Midterm30% (4.) Final Exam30%
教師網頁	<a href="mailto:ukid99@gmail.com">ukid99@gmail.com</a>		
教學內容	1認識文學對幼兒教育的價值 2了解文學的形式 3 培養學生對幼兒文學產生高度興趣 4具有推動幼兒文學課程的設計能力,並能引導幼兒閱讀,使文學融入幼兒的生活學習中.	Syllabus	Providing the course for the students understand how to choose the good works and guiding children to read with the basic theories and intentions of young children literature. We want to combine the theories and curriculums of life experience designing the instructional materials for young children's education.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。